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Soleklar afgørelse
164 stemte for at undersøge en flytning af Vinterpaladset - tre imod

A t Laugets fremtid 
ligger medlem-
merne på sinde 

fremgik af rekorddeltagel-
sen i generalforsamlingen 
11. april på Rungsted-
gaard: 

167 af Laugets 597 med-
lemmer stemte.

Og der var ingen tvivl 
om deres mening: 

Kun tre stemte for at 
fortsætte uændret, mens 
de øvrige stemte for de to 
forslag, der arbejder med 
at undersøge en flytning 
til længere ude på den 

nye udgave af Sydmolen.

Det gør vi nu
Det betyder, at bestyrel-
sen har fået mandat til at 
gå videre med et oplæg 
til et nybyggeri af Vinter-
paladset:
• nu undersøges de tek-

niske muligheder og 
lokalplaner

• udformningen inde 
og ude inklusive ny 
badebro arbejdes der 
med

• finansiering, bygge-
budget og efterføl-

gende driftsbudget 
udarbejdes

• Forslaget fremlægges 
på en generalforsam-
ling, som så endelig 
afgør om det er den 
rigtige løsning.

Små, hurtige 
arbejdsgrupper
- Vi vil fortsætte med at 
arbejde via arbejdsgrup-
per med få, vidende med-
lemmer, en klar opgave 
og en kort tidshorisont. I 
første omgang arbejder 
den nedsatte arbejds-

gruppe videre, men der 
vil senere efter behov 
blive nedsat arbejdsgrup-
per, hvor vi inddrager 
interesserede medlem-
mer, siger Høvding Erling 
Madsen.

Der er heldigvis en stor 
ekspertise blandt Laugets 
medlemmer, og interesse-
rede er altid velkomne til 
at melde sig.

Kommunikation og 
dialog fortsat vigtig
Kommunikationen vil fort-
sat blive prioriteret højt, 

Stemmesedlen med stemmerne indsat i afkrydsningsboksene.

Skal huset blive 
liggende uændret?

☐

Skal bestyrelsen 
undersøge en flytning 
længere ude på den 
nye Sydmole med et 
nyt og større hus med 
mulighed for senere 
modultilbygninger?

☐

Skal bestyrelsen 
undersøge en flytning 
med en udformning 
som i dag længere 
ude på den nye 
Sydmole med plads  
til modultilbygninger?

☐3 9371
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Bestyrelsen blev på general-
forsamlingen beskyldt for på 
to punkter at have tilsidesat 

Laugets vedtægter: dels i afstem-
ningen, dels i nedsættelsen af ar-
bejdsgruppen om Vinterpaladsets 
fremtidige placering.

Ulovligt at afvise fuldmagt
Efter valget af Peter Clausen som 
dirigent fremførte Jørgen Linde- 
gaard, at han ikke fandt det i 
overensstemmelse med vedtæg-
terne for Lauget, at bestyrelsen 
har besluttet, at det ikke er muligt 
at stemme med fuldmagt fra ikke-
fremmødte medlemmer. 

Jørgen Lindegaard mente således 
ikke, at der kunne stemmes lovligt 
på dagens generalforsamling.

Bestyrelsen ikke enig
Høvdingen svarede, at bestyrelsen 

ikke var enig.  Endvidere var da-
gens afstemning ikke en bindende 
beslutning i forhold til Vinterpalad-
sets fremtidige udformning, men 
alene en vejledende afstemning i 
forhold til hvordan vi skal forholde 
os til havneudvidelsen - herunder 
Vinterpaladsets placering. 

Bestyrelsen vil, baseret på den 
beslutning som generalforsamlin-
gen træffer, arbejde videre og i 
givet fald fremkomme med et ende-
ligt oplæg som medlemmerne på 
et senere tidspunkt vil skulle træffe 
afgørelse om.

Høvdingen oplyste at en lille 
håndfuld medlemmer havde hen-
vendt sig med ønsket om at give 
fuldmagt eller brevstemme, men 
var afvist, da vedtægterne ikke 
giver mulighed for at stemme ved 
fuldmagt, da det er flertal blandt de 
fremmødte, som beslutter.

Bestyrelsen blev
beskyldt for to
ulovligheder
Gjaldt afvisning af fuldmagt og arbejdet med Vinter-
paladset 2.0: Begge kritikpunkter kan klart afvises

ligesom også dialogen med med-
lemmerne vægtes højt.

Der arbejdes således med mulig-
heden for at lave et lukket forum på 
hjemmesiden til spørgsmål og ideer, 
der bliver løbende orientering via 
nyhedsbrevet samt orienteringsmø-
der undervejs.

- Vi vil fortsat have transparens – 
og vi tror i bestyrelsen på, at den 
løbende dialog med medlemmerne 
vil betyde, at vi kan lave et godt op-
læg, siger Høvdingen.

Klar til efteråret
Tidshorisonten er, at Rungsted Havn 
p.t. er ved at finde en totalentrepre-
nør. 

Otte konsortier har meldt sig, og af 
dem er fem gået videre til »finalen«, 
hvor den endelige skal findes.

Totalrådgiveren skal hen over 
efteråret lave en masterplan for 
havneudvidelsen baseret på det 
eksisterende, kendte oplæg, samt et 
budget.

Masterplan og budget skal så god-
kendes af havnens bestyrelsen og 
Hørsholm Kommunalbestyrelse. 

Og hér er det vigtigt, at Lauget i 
masterplanen får sat et byggefelt af.

Grundig gennemgang
De tre fremlagte oplæg er udar-
bejdet af arbejdsgruppen med Ole 
Svenstrup Petersen, Kurt Elliot Lar-
sen og Claus Bo Andersen, og sidst-
nævnte præsenterede de tre mulig-
heder i en grundig gennemgang.

Det gav en masser opklarende 
spørgsmål fra rigtig mange med-
lemmer inden afstemningen.

Det betyder beslutningen
Det skal understreges at dét, at et 
byggefelt er afsat, ikke koster noget. 

Det er en reservation, som kom-
mer med i tidsplanlægningen inklu-
sive en lokalplan og en miljøunder-
søgelse.

Flertallet på generalforsamlingen 
ønskede at bestyrelsen ser på den 
3. løsning: At vi arbejder på et ny-
byggeri i en lidt større udgave end 
de nuværende 40 m2 og samtidig 
sætter plads af, så der senere bliver 
mulighed for at bygge til, hvis der 
opstår ønsker om det. 

Stilmæssigt ventes de nuværende 
lokalplansregler fortsat at gælde, 
så det bliver bygninger i den stil og 
farve, som Vinterpaladset og byg-
ningerne på Promenaden i dag har. Et udsnit af de 167 - rekord! - som mødte op til generalforsamlingen. 

92 havde tilmeldt sig middagen inden.



Kunne være undersøgt 
forinden
Jørgen Lindegaard havde konsulte-
ret en jurist, som havde givet ham 
ret.

 Høvdingen beklagede, at indsi-
gelsen ikke var kommet til besty-
relsen inden generalforsamlingen, 
så den kunne være undersøgt. 

Det kan tilføjes, at den seneste 
melding om at fuldmagt ikke gæl-
der, blev givet i nyhedsbrev num-
mer 91; som blev udsendt 11 dage 
før generalforsamlingen.

Nej, fuldmagter duer i
kke i idrætsforeninger
Som lovet på generalforsamlingen 
har bestyrelsen undersøgt sagen, 
og kigget i de vejledninger og ud-
kast til vedtægter, som Danmarks 
to største idrætsorganisationer, DGI 
og DIF, har udarbejdet i fællesskab. 

Der er hér en stor ekspertise i 
foreningsjura, og meldingen er, at 
der er en klar forskel på en idræts-
forening og eksempelvis en bolig-
forening eller et aktieselskab. 

Som det fremgår af illustrationen 
øverst på siden, så er fuldmagter 
ikke gangbare i en idrætsforening, 
som Lauget rubriceres som.

DGI’s juridiske chef Steen F. An-

dersen siger det klart til spørgsmå-
let om fuldmagt: 

»Det klare udgangspunkt er nej. 
En idrætsforening er en forening, 
hvor medlemskabet er baseret på 
en ideel interesse i at være aktiv i 
et fællesskab inden for idræt. I så-
danne ideelle foreninger gælder, 
at et medlem skal møde frem for at 
varetage sine interesser på en ge-
neralforsamling, og ikke kan give 
fuldmagt til et andet medlem. Den 
personlige interesse, som et med-
lem har i, hvad fællesskabet beslut-
ter, kan medlemmet ikke overlade 
til andre at varetage. Medlemmet 
må selv deltage i generalforsam-
lingen, og må stemme ud fra den 
debat, der har været.«

Dirigenten konstaterede baseret 
på høvdingens svar samt tilken-
degivelserne fra de fremmødte, at 
afviklingen af dagens generalfor-
samling fortsatte i henhold til den 
udsendte dagsorden. 

Forskel på et udvalg 
og en arbejdsgruppe
Det andet kritikpunkt kom fra Bir-
the Lindegaard.

Hun fremførte, at kun generalfor-
samlingen kan nedsætte et udvalg 
og bestyrelsen derfor havde ar-

bejdet udenfor det mandat som er 
givet i vedtægterne.

Hun mente ikke, at det dels er 
lovligt at nedsætte et udvalg, dels 
at udforme et kommissorium for 
udvalget - det er kun noget gene-
ralforsamlingen kan.

Høvdingen svarede, at der ikke 
var tale om et udvalg, men derimod 
en arbejdsgruppe, og han pointere-
de, at det netop var derfor bestyrel-
sen havde valgte at fremlægge de 
tre forslag på dagens generalfor-
samling, og at det på den baggrund 
var glædeligt at konstatere dagens 
store fremmøde.

Det blev også fremført af Høvdin-
gen, at siden indkaldelsen til brain-
stormingmøde 8. februar 2022 har 
der i flere nyhedsbreve været givet 
løbende orientering om arbejds-
gruppens arbejde, så der har været 
masser af mulighed for indsigelser 
i løbet af de forløbne 14 måneder.

Bliv klogere
Her kan interesserede blive klo-
gere på foreningsjura:
https://www.dgi.dk/forenings-
ledelse/viden-vaerktoejer/jura/
vedtaegter-og-generalforsamling/
vigtig-viden-om-generalforsamling

DGI’s juridiske chef Steen F. Andersen giver en klar melding om, at i en idrætsforening duer fuldmagter 
ikke – det er noget, som kan bruges i eksempelvis aktieselskaber.

https://www.dgi.dk/foreningsledelse/viden-vaerktoejer/jura/vedtaegter-og-generalforsamling/vigtig-viden-om-generalforsamling
https://www.dgi.dk/foreningsledelse/viden-vaerktoejer/jura/vedtaegter-og-generalforsamling/vigtig-viden-om-generalforsamling
https://www.dgi.dk/foreningsledelse/viden-vaerktoejer/jura/vedtaegter-og-generalforsamling/vigtig-viden-om-generalforsamling
https://www.dgi.dk/foreningsledelse/viden-vaerktoejer/jura/vedtaegter-og-generalforsamling/vigtig-viden-om-generalforsamling


Martin Bøge Mikkelsen og Susanne Becker Mikkelsen - Susanne er nyt medlem af Laugets bestyrelse.

Nyt ansigt - nyt kontingent
Susanne Becker Mikkelsen ny Havfrue - og kontingentet stiger til 300 kroner

G
eneralforsamlin-
gen valgte et nyt 
medlem til besty-

relsen og en øgning af 
kontingentet.

Ny Havfrue
Susanne Becker Mikkel-
sen erstatter Næste Jes 
Gerstrøm – og på be-
styrelsesmødet lørdag 
15. april konstituerede 
bestyrelsen sig med Britt 
Vinderslev som ny Næste 
og Susanne Becker Mik-
kelsen som Havfrue.

Dirigent Kurt Elliot 
Larsen og kritisk revisor 
Mads Barslund blev gen-
valgt.

Bestyrelsen foreslog 
også genvalg af alle ud-
valg.

Budget ajourføres
Skatmester Per Ebert 
fremlagde regnskabet, 
som var udsendt på for-
hånd og det blev god-
kendt. 

Han fremlagde også et 
budget for 2023. Et bud-

get, bestyrelsen nu vil 
ajourføre efter beslutnin-
gerne på generalforsam-
lingen.

Det betyder to æn-
dringer: Indtægterne på 
grund af højere kontin-
gent, og en hensættelse 
på 10.000 kroner til ar-
bejdet med det vedtagne 
forslag om Vinterpalad-
sets flytning.

Kontingent stiger
Kontingentet er støt og ro-
ligt blevet nedsat fra 600 
kroner til 200 kroner. 

Høvdingen begrundede 
med et smil stigningen til 
300 kroner – som general-
forsamlingen godkendte – 
med, at det næsten er ble-
vet for billigt til at være 
seriøst.

Han tilføjede, at både 
beslutningen om undersø-
gelse af mulighederne for 
en flytning af Vinterpalad-
set og Laugets 50 års jubi-
læum næste år kan koste 
lidt ekstra.

Indskud for nye med-

lemmer er uændret 500 
kroner. 

Vent med betalingen
Og de 300 kroner i kontin-
gent gælder for 2023-24 
og skal indbetales inden 
udgangen af september; 

altså lige op til badesæ-
sonen, som starter 1. ok-
tober.

Der kommer i august 
information ud om beta-
lingen.

Ny Næste Britt Vinderslev overrækker her det eksklusive 
40 års Klæde til Mogens Kofmann.

Foto: Jesper Alstrøm

Foto: Jesper Alstrøm



Dirigent Peter Clausen fik en travl aften - i midten Høvding Erling Madsen og th. Næste Jes Gerstrøm.

Lauget skriver verdenshistorie!
2022 blev året med to julebadninger og vandstandsrekord

V
anddybden – el-
ler ofte mangel på 
samme – har i Lau-

gets 49 år været et vigtigt 
og vægtigt omdrejnings-
punkt. 

Og Lauget skriver sig 
fortsat ind i verdenshisto-
rien!

Høvding Erling Madsen 
indledte bestyrelsens be-
retning således:

- Julen faldt to gange 
og vandet steg én gang! 
Disse to markante ting 
skete i det forgangne 
år: For første gang i ver-
denshistorien havde vi to 
Julebadninger i samme 
kalenderår – og der blev 
sat vanddybderekord ved 
Laugets badebro.

Og hvad kan vi så lære 
af det?

Dels at Lauget ikke la-
der sig slå ud af corona-
begrænsninger og dels 
at der trods alt er håb for 
at Vanddybdeformanden 
lader sig inspirere af natu-

rens luner! 

Julen faldt to gange 
– og vandet steg
Corona-stramningerne i 
2021 og 2022 betød bl.a. 
at Julebadningen 24. de-
cember 2022 måtte afly-
ses. 

Men flere medlemmer 
opfordrede til, at denne 
vigtige hjørnesten i Lau-
gets fællesskab blev gen-
nemført med forsinkelse.

Så i 2022 faldt julen 
både 2. april og 24. de-
cember!

Vi bekræftede dermed 
også, at »julen varer lige 
til påske« …

2,17 meter dybt
I weekenden 30.-31. ja-
nuar kom stormen Malik. 
Laugets badebro holdt – 
men mistede et i forvejen 
løst gelænder. 

Vanddybden blev målt 
til 2,12 meter – ny rekord. 
Den gamle var 1,78 meter 

siden vi fra efterår 2019 
fik måler.

Efterfølgende kan kon-
stateres, at vi i marts og 
april takket være mang-
lende evner hos Vanddyb-
deformand Thøger »Skjal-
den« Johnsen, har været 
ude for, at vi flere dage 
kun har kunnet foretage 
ankelbadning!

Tekstilløse mennesker 
og tekstilforbud
I mediedebatten har vin-
terbadere optrådt flere 
gange på det seneste, 
hvor nogle har følt sig 
krænkede over at der var 
barrøvsbadere i det of-
fentlige rum

Selv om det siden 1976 
har været fastslået af Ju-
stitsministeriet og senere 
to domstolsafgørelser, 
at det både er naturligt i 
forbindelse med havne og 
strande og også er lovligt.

Men mens nogle har 
problemer med tekstilløse 

mennesker, har Lauget det 
omvendt problem i Vinter-
paladset:

7. december blev var-
mepumpen renset: 

Aldrig har servicemon-
tøren set så meget tøjfnul-
ler! 

Det var samlet i en fast 
plade, som han med pinde 
måtte løsgøre. 

Pligthuggerassistent Ja-
kob Grip kom med et kon-
struktivt forslag: Tekstiler 
forbudt i Vinterpaladset!

Skønt at være munter 
helårsvinterbader
Traditionen tro kunne be-
styrelsen slutte beretnin-
gen med en opdatering af 
årstallet i det fortsat gæl-
dende budskab:

- Bestyrelsen har såle-
des al mulig grund til at 
gentage konklusionen fra 
de sidste 10 års beret-
ninger: Joh, det er stadig 
skønt at være munter hel-
årsvinterbader!

Foto: Jesp
er A

lstrøm
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Se mere fra 
generalfor-
samlingen
Der er altid god grund 
til at kigge forbi Laugets 
hjemmeside 

Du vil eksempelvis i 
nær fremtid kunne se 
Laugsfotograf Jesper Al-
strøms billeder fra gene-
ralforsamling og middag.

Bestyrelsens beretning 
ligger der allerede.

Ventelisten 
vokster stadig 
Der er nu 125 på venteli-
sten. Til august ser besty-
relsen på, hvor mange, 
der kan blive optaget per 
1. oktober.

Vi går frem efter den 
rækkefølge ansøgnin-
gerne er kommet ind på 
ventelisten og sender til-
bud ud om medlemsskab 
i løbet af september.

Holder tendensen fra de 
seneste år, så vil en del 
vælge at sige nej tak - og 
der vil være cirka to års 
vente tid på optagelse.

Sæt x i 
kalenderen 
Lørdag 7. oktober 
kl. 8.15 Standerhejsning med 
dåb og morgenbord., 
Vinterpaladset..
Søndag 24. december 
kl. 8.15 Julebadning med 
morgenbord, Vinterpaladset.

Fire af de otte modtagere af 25 års Kåben med tilhørende vikingenavn: 
Jette Beck Jørgensen, Winnie Møller, Niels Møller og Vibeke Sunne Aller. Listen med 

alle modtagerne af Kåber & Klæder bragte vi i nyhedsbrev nummer 30 fra marts.

Foto: Jesper Alstrøm

Jette Nielsen var én af de 20 modtagere af 10 års Klædet.
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Hvad 
Rune-
risteren 
tænkte

L
auget har en helt 
unik specialitet: 
Æresmedlem Jens 

»Runerister« Hage simul-
tantegner til beretningen 
– som han ikke har set 
inden.

I år var beretningen 
skåret ned for at give 
plads til orientering og 
debat om Vinterpaladsets 
fremtid – og Runeristen 
illustrerede derfor især 
debatten.

Jens Hages motto er: 
Hvad hvad der kan tæn-
kes kan tegnes.

Her kan du se, hvordan 
han oplevede aftenen.

Dette er et udsnit af teg-
ningerne - alle har været 
udstillet i Vinterpaladset, 
hvor medlemmerne har 
haft mulighed for at sikre 
sig én.

Og der var lodtrækning 
om flere af dem ...

Tegning: Jens Hage

Jens »Runerister« Hage 
tegnede på livet løs 
under debatten om 

Vinterpaladsets fremtid.


